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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezik támogatni az idősek gondozását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar idősellátás kifejezetten hiányos Magyarországon. Az 1,8 millió idős közül mindössze 52
ezer  kap  ellátást  valamilyen  bentlakásos  intézményben.
A rendszerváltás óta a férőhelyek növekvő tendenciája a  tavalyi  évben megtorpant,  ráadásul  az
ország kilenc járásában egyáltalán nincs idősotthon.  Szabolcsban száz százaléknál  magasabb az
intézmények kihasználtsága,  ahogy a fővárosban és Pest megyében is hatalmas a zsúfoltság,  az
intézményi  várólistát  pedig december óta nem is teszik közzé.  A hazai  demográfiai  trendek azt
mutatják,  hogy  növekszik  az  idős  emberek  aránya  a  társadalomban,  nekik  és  családjaiknak
segítségre  van  szükségük,  mely  fokozott  kihívást  jelent  és  jelenteni  is  fog  a  hazai  szociális
ellátórendszer számára.

A  kitagolások  mentén  a  fogyatékosokat  ellátó  tömegintézmények  lakóinak  családotthonokba
költöztetése után, a megmaradt épületeket meghagyják, átalakítják, az idősek számára, ahogy ez
történt például a szombathelyi Vas Megyei Szakosított Szociális Intézmény székhelyintézményében
vagy a Baranya Megyei Dél-Zselic Egyesített Szociális Intézmény Mozsgói telephelyén is.

Kérem Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdésimre:

1.)  Tervezik-e férőhelyek bővítését  a  kitagolások miatt  felszabadult  helyek  által,  illetve  milyen
korszerűsítéseket,  felújításokat  terveznek  ezekben  az  intézményekben,  hogy  az  időseket  jobb,
minőségibb ellátás keretei között tudják ellátni?

2.) Egyértelművé vált az is, hogy a családokat fel kell készíteni, támogatni kell őket a gondozási
feladatokra. Milyen megoldásokban gondolkozik a kormány? Mikor kapnak minimálbérhez kötött
otthongondozásidíjat a családtagjukat ápolók?



3.)  Hogyan  tervezik  támogatni  az  idősek  otthoni  gondozását,  a  támogatószolgálatok,  a  házi
segítségnyújtás, és otthoni szakápolás fokozottabb működését? 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2020. 07. 24.
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(LMP)
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